
Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri

Til: Fødevareministeren

Dato: 21. februar 2013

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 148
Om kvælstofkvoten og indberetning af plantedække m.v.
Af fødevareministeren (Mette Gjerskov)

Spørgsmål 1
Af bemærkningerne til lovforslaget fremgår det, at lovforslaget vil indebære et
tab på ca. 2.300 – 8.000 kr. på hver enkelt bedrift. Disse tal må dække over
en betydelig variation fra bedrift til bedrift, samt fra år til år. Dertil kommer, at
når dette lovforslag ses sammen med de i forvejen forringede konkurrencevil-
kår, dansk landbrug allerede er underlagt, som følge af en meget ambitiøs im-
plementering af EU's Nitratdirektiv, samt alle de yderligere krav og restriktio-
ner, der følger af vandplanerne, randzoneloven, skærpet efterafgrødekrav
m.m., så bliver der tale om et substantielt og meget alvorligt tab for den enkel-
te bedrift og dansk landbrug og fødevareindustri som helhed. Vil ministeren
på den baggrund oplyse, om ministeren har regnet på de akkumulerede øko-
nomiske konsekvenser af dette lovforslag for det danske fødevareerhverv,
herunder tab af arbejdspladser mv., Finder ministeren på den baggrund, at
omkostningerne er tilstrækkeligt belyst i bemærkningerne til lovforslaget?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lene Espersen (KF), Erling Bonnesen
(V), René Christensen (DF) og Mette Bock (LA).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgerne på Lene.Espersen@ft.dk, Er-
ling.Bonnesen@ft.dk, Rene.Christensen@ft.dk, Mette.Bock@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
formand
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